



၃၈၆၊ ဘိဉ်ခူကျဲ၊ လိမတီဉ်၊ ဝှ်တကွန်  
Ph. 95-1-214899(Ext. 123)  
E.mail. kbccd08@gmail.com  
web - kbcm1913.org

# ပျာကညီဘျာထံခဝရုရန်

## တၢ်ကစီဉ်ကြားသ့ဉ်ညါ

### နီဉ်ဂံၤ(၂)

### လါအ့ဖြဉ်, ၂၀၁၇န့ဉ်

#### ကီၢ်တီအူသ့ဉ်တီဉ်ဘျဲမိပျာကီၢ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်(၁၆၁)ဘျီတဘျီ



ကီၢ်တီအူသ့ဉ်တီဉ်ဘျဲမိပျာ ကီၢ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်ပုၤထီဉ်(၁၆၁)ဘျီတဘျီဘၣ်တၢ်သးကျဲၤမၤအိၤဖဲ ပုၤလုၤဝှ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဒီးဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အိၤလၢကရူၢ်(၁၀)ဖဲလါမၤရူး(၃၀)သီတုၤ လါအ့ဖြဉ်(၂)သီ, ၂၀၁၇န့ဉ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်တီဉ်ထူမ့ၢ်ဝဲ- “ဃူဖိးပုၤဖိဉ်ဒီးမၤသကိး ယွၤတၢ်မၤ န့ဉ်လီၤ. အိဉ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်မၤလၢကတီၢ်ပုၤဖိဉ်ထီဉ်အတီၢ်တဆံး (၉၅)ဂၤ, ပုၤဖိဉ်ထီဉ်ဖုဉ်စီမိၤ(၁၄)ဂၤ ဒီးတၢ်မၤလၢကတီၢ်(ECCD)သရၣ်မုၢ်မၤတၢ်ပုၤထီဉ်(၁၀)န့ဉ် ဒီးပုၤလုၤဝှ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်(ECCD)ကိုလၢအမၤ န့ဉ်ဒီးဖိဉ်ကိုလၢအဖျိးစိအသိးန့ဉ်လီၤ. အိဉ်ဒီးတၢ်ဒီးဟံးစုသရၣ်ဝှ်ကိုဉ်စ့ၢ်ကိးန့ဉ်လီၤ.ပုၤဖိဉ်ထီဉ်လံာ်စီဆ့ၣ်ခိဖျိတၢ်ကွဲးအိဉ်ဝဲ(၄)ဂၤန့ဉ်လီၤ. ပုၤဟံးတၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဘျီအံၤခဲလၢာ်အိဉ်ဝဲ(၆၁၀)ဂၤန့ဉ်လီၤ. ပျာကညီဘျာထံခဝရုရန်ခၢၣ်စး သရၣ်မုၢ်ဒိဉ်ဒီးကထၢၣ်ကြဲထၣ်ဒ့ၢ်(န့ဉ်ရဲၣ်မၤတၢ်တၢ်)ဒီး သရၣ်မုၢ်မုၤယံၢ်ဖိ(တၢ်ကတီၢ်ကတီၢ်ဒုးဒိဉ်ထီဉ်ထီဉ်ခိဉ်န့ဉ်ဝဲၤကျဲၤ ပုၤန့ဉ်တၢ်သးဝဲၤ)လဲၤဒီးရုလိာ်တုၤအိဉ်ဘၣ်သကိးယွၤန့ဉ်လီၤ.

#### ကီၢ်ဆီထံးကညီဘျာထံခဝရုရန်(၁၄၃)ဘျီတဘျီ



ကီၢ်ဆီထံးကညီဘျာထံခဝရုရန်ဖိတၢ်အိဉ်ဖိဉ်သကိးတၢ်အိဉ်ဖိဉ်, ကမုၢ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်(၁၄၃)ဘျီတဘျီဘၣ်တၢ်မၤအိၤဖဲ စုပူၤခိဉ်ကညီဘျာထံခဝရုရန်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်, ပျီလိဟ့သဝီ,စီၤခၢၣ်အကရူၢ်,ဖဲ(၂၈-၃၁.၃.၂၀၁၇)န့ဉ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်တီဉ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “လၢထီဉ်ပုၤထီဉ်လၢတၢ်ထုကဖဉ်တဘျီယုၢ်ဃီ” န့ဉ်လီၤ.ပုၤဖိဉ်ထီဉ်လံာ်စီဆ့ၣ်ခိဖျိတၢ်ကွဲးအိဉ်ဝဲ(၆)ဂၤဒီးအိဉ်ဒီးသးစၢ်, ဖိသၢ်တၢ်သတြီၤတဖဉ်န့ဉ်လီၤ. သရၣ်အ့ၣ်မဲနယၢၣ်(ကီၢ်တၢ်သးရကစီဉ်ပုၤန့ဉ်တၢ်)ဒီးတၢ်ဟံးစုဒီး တၢ်အိဉ်ဖိဉ်အသိလၢအမုၢ်(FCM)ကညီဘျာထံခဝရုရန်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အိၤလၢတၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဘျီအံၤန့ဉ်လီၤ. သရၣ်အိဉ်န့ဉ်ဆၢဘၣ်တၢ်ဃုထၢထီဉ်အိၤခဲ(ခရံဉ်ဖိတၢ်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီးတၢ်ဂုၤထီဉ်ပသီထီဉ်ဝဲၤကျဲၤ ပုၤန့ဉ်တၢ်)ဒီးပုၤဟံးဆဲးလီၤမံၤခဲလၢာ်အိဉ်ဝဲ(၆၂၈)ဂၤ လၢတၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဘျီအံၤန့ဉ်လီၤ.ခဝရုရန်ခၢၣ်စးသရၣ်မုၢ်မုၤဖိ(ပုၤန့ဉ်တၢ်ဒိဉ်)ဒီးသရၣ်မုၢ်အိဉ်မုၢ်သး(ထုးထီဉ်ရၢလီၤလံာ်လဲၤဝဲၤကျဲၤ ပုၤန့ဉ်တၢ်သးဝဲၤ)တဖဉ်လဲၤဒီးရုလိာ်မုၢ်လိာ်ဘၣ်သကိးယွၤ လၢတၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဘျီအံၤန့ဉ်လီၤ.

#### ကီၢ်ပုၤသ့ဉ်ယုၢ်ဝဲတံဉ်ကညီဘျာထံခဝရုရန်(၁၃၀)ဘျီတဘျီ



ကီၢ်ပုၤသ့ဉ်ယုၢ်ဝဲတံဉ်ကညီဘျာထံခဝရုရန်ဖိကမုၢ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်(၁၃၀)ဘျီတဘျီ ဘၣ်တၢ်သးကျဲၤမၤအိၤဖဲကပုၤစုးတၢ်အိဉ်ဖိဉ်(ထးခိကဝီၤ)ဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်မုၢ်ဖဲလါမၤရူး(၂၂)သီတုၤ(၂၆)သီ, ၂၀၁၇န့ဉ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်တီဉ်ထူမ့ၢ်ဝဲ- “လၢထီဉ်ပုၤထီဉ်လၢတၢ်ထုကဖဉ်တဘျီယုၢ်ဃီ” န့ဉ်လီၤ. ပုၤဖိဉ်ထီဉ်လံာ်စီဆ့ၣ်ခိဖျိတၢ်ကွဲးအိဉ်ဝဲ(၂)ဂၤဒီးကီၢ်သးကျဲၤမၤလၢကတီၢ်သရၣ်မုၢ်အဲၣ်ဝါအတၢ်ဒီးတုဒီးဖျိအသးဖဲကီၢ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်ကတီၢ်န့ဉ်လီၤ. အိဉ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်သးဝဲ, ဖျၢၣ်ပုၤ,လံာ်စီဆ့ၣ်ဒီး တၢ်ဆဲးတၢ်လၢတၢ်ပြၢတဖဉ်န့ဉ်လီၤ.ပုၤဟံးဆဲးလီၤမံၤခဲလၢာ်အိဉ်ဝဲ(၃၈၀)ဂၤဒီး ခဝရုရန်ခၢၣ်စးသရၣ်ဒိဉ်ဒီးကထၢၣ်မိစးသ့(တၢ်ကတီၢ်ကတီၢ်ဒုးဒိဉ်ထီဉ်ထီဉ်ခိဉ်န့ဉ်ဝဲၤကျဲၤပုၤန့ဉ်တၢ်)ဒီး သရၣ်မုၢ်ဒိဉ်ဒုလ်(ခရံဉ်ဖိတၢ်ကူဉ်ဘၣ်ကူဉ်သ့ဝဲၤကျဲၤပုၤန့ဉ်တၢ်)တဖဉ်လဲၤဒီးရုလိာ်မုၢ်လိာ်ဘၣ်သကိးယွၤန့ဉ်လီၤ.

#### ကီၢ်ကယါမိပုၤကီၢ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်(၁၀၈)ဘျီတဘျီ



ကီၢ်ကယါဘျာထံ ခရံဉ်ဖိကရၢမိပုၤ, တၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်ပုၤထီဉ်(၁၀၈)ဘျီတဘျီ လီၤဘၣ်ဖဲ ခူပြၢတၢ်အိဉ်ဖိဉ်, မုၢ်န့ဉ်ကဝီၤ, ကယါကီၢ်စဲဉ်စးထီဉ်ဖဲလါမၤရူး (၂၉)သီတုၤ လါအ့ဖြဉ်(၁)သီ, ၂၀၁၇န့ဉ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်တီဉ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “လၢထီဉ်ပုၤထီဉ်လၢတၢ်ထုကဖဉ်တဘျီယုၢ်ဃီ” န့ဉ်လီၤ.ကီၢ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဘျီအံၤအိဉ်စ့ၢ်ကိးဒီး ခရံဉ်ဖိတၢ်ကူဉ်ဘၣ်ကူဉ်သ့ဝဲၤကျဲၤ တၢ်သးဝဲသတြီၤ, သးစၢ်ဝဲၤကျဲၤတၢ်သတြီၤဖျၢၣ်ပုၤ,တၢ်သးဝဲဃီလိာ်လိာ်ဒီးခွါယၢၣ်ပြၢ, ပိဉ်ခွါဝဲၤကျဲၤတၢ်ပြၢအပလ္လ့ဉ်, လံာ်လဲၤဆဲးလီၤဝဲၤကျဲၤတၢ်ပြၢတၢ်ထုကုဒီးဆီသးတဖဉ်န့ဉ်လီၤ. ဖဲကီၢ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်အသိတဖုလၢအမုၢ် ဆဲးမံၤဆိဉ်ဒါကီၢ်သရၣ်မုၢ်န့ဉ်လီၤ.ပုၤလၢအဖျိထီဉ် လံာ်စီဆ့ၣ်ခိဖျိတၢ်ကွဲးအိဉ်ဝဲ(၂)ဂၤန့ဉ်လီၤ. တၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်တဘျီအံၤပုၤဟံးဆဲးလီၤမံၤခဲလၢာ်အိဉ်ဝဲ(၁၈၁၀)ဂၤလီၤ. န့ဉ်လၢကဟဲ(၂၀၁၈)န့ဉ် ကီၢ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်ကလီၤဘၣ်ဖဲ နီဉ်ပဲလဲကဝီၤန့ဉ်လီၤ. ပျာကညီဘျာထံခဝရုရန်ခၢၣ်စး သရၣ်ထုကဝီၤ(တၢ်သးရကစီဉ်ဒီးမံးရၢၣ်ဝဲၤကျဲၤပုၤန့ဉ်တၢ်)ဒီး သရၣ်မုၢ်န့ဉ်ထီဉ်(လံာ်လဲၤဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲၤကျဲၤပုၤန့ဉ်တၢ်) တဖဉ်လဲၤဒီးရုလိာ်တုၤအိဉ်ဘၣ်သကိးယွၤလၢ တၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဘျီအံၤန့ဉ်လီၤ.



## ကိုးဘူးကိုးတင်အိမ်ဖွဲ့(၃၈)ဘွဲ့တဘျီ



တနင်္ဂနွေညါအံးကိုးဘူးကမျာ်တင်အိမ်ဖွဲ့ဖးဒိင်ပုၤထီၣ်(၃၈)ဘွဲ့တဘျီ ဘဉ်တင်မၤအိမ်ဖွဲ့လဲၤလၢတၢ်ထုကဖဉ်တဘျီယုၤန့ၣ်လီၤ. လုၢ်ညဉ်ဘိ, ပူကဝီၤ, ဖဲလါမၤ ရူး(၇)သီတုၤ (၁၀)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိၣ်ထုမုၢ်ဝဲ- “လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ထုကဖဉ်တဘျီယုၤန့ၣ်လီၤ. ကမျာ်တင်အိမ်ဖွဲ့တဘျီအံၤ သ ရၣ်ဒိၣ်ယုၤဒုးမူ(န့ၣ်ရၣ်သ့သ့)ဒီး သရၣ်သီတုၤ(ဝဲၤဒးခိၣ်)သ့ၣ်တဖဉ်လဲၤ တုၤအိၣ်ရလိာ်သကိးဘဉ်သးဒိ ပုၤကညီဘျာၣ်ထံၣ်ခဝုၣ်ရၣ်အခၢၣ်စးအသိး န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အိမ်ဖွဲ့တဘျီအံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ရူးပြၢလိာ်စီဆုံ, တၢ်သးဝံၣ် ပြၢတဖဉ် ဒီးဖျၢၣ်ပိုၢ်တၢ်လိာ်ကွဲပြၢတဖဉ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဖျါထီၣ်တၢ်မၤလိလံာ် စီဆုံခိၣ်ဖျါတၢ်ကွဲးအိၣ်ဝဲ(၉)ဂၤ သန့ၣ်ကုၤပုၤဟံးန့ၣ်လိာ်အုၣ်သး တုၤလၢအ နီၢ်ကစၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်ထံ(၆)ဂၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အိမ်ဖွဲ့တဘျီအံၤ ပုၤဟံးဆဲး လီၤမံၤခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၆၃၅)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

## ကိုးတီအုကဲၤခၢၣ်ကဲၤဘါ ကိုးတင်အိမ်ဖွဲ့(၁၃၄)ဘွဲ့တဘျီ



တီအုကိုးကဲၤခၢၣ်ကဲၤဘါ ကမျာ်တင်အိမ်ဖွဲ့(၁၃၄)ဘွဲ့တဘျီ ဘဉ်တင်မၤအိမ်ဖွဲ့လဲၤလၢတၢ်ထုကဖဉ်တဘျီယုၤန့ၣ်လီၤ. ကရူၢ်(၂) ဒီး တၢ်တိၣ်ထုမုၢ်ဝဲ- “လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ထု ကဖဉ်တဘျီယုၤန့ၣ်လီၤ. ကိုးတင်အိမ်ဖွဲ့တဘျီအံၤ ပုၤဟံးဆဲးလီၤမံၤ အိၣ်ဝဲ(၄၃၀)ဂၤ ဒီးပုၤဟံးဆဲးလီၤတဖဉ်တဖဉ်န့ၣ်လီၤ. လၢခဝု ရၣ်ခၢၣ်စး သရၣ်မုၢ်ကူဖီ(ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီ ထီၣ်ဝဲၤကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်) ဒီးသရၣ်မုၢ်စၢ်ဘျးဝါ(ဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤ ဂီၢ်ပုၤန့ၣ်တၢ်)လဲၤဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါမၤသကိးဘဉ်တၢ်လၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲၤအံၤန့ၣ်လီၤ. ကိုးတင်အိမ်ဖွဲ့တဘျီအံၤအိၣ်ဒီး တၢ်သတြီၤတဖဉ်လၢ အမုၢ် ဖျၢၣ်ပိုၢ်, ခွါယၢၣ်, ယံာ်လွံၢ်, ဖိသ့ၣ်တၢ်သးဝံၣ်, ဒီးလိာ်လိာ်ဒီးတၢ် ဆဲးတၢ်လၢတၢ်သတြီၤလၢအမုၢ် တၢ်သးဝံၣ်လၢဘဉ်တၢ်ကွဲး, ထုးထီၣ် အီၤလၢနီၢ်ကစၢ်အိၣ်ဝဲ(ကဲၤခိၣ်, ကဲၤဘါ)ကျိၣ်အယံ မုၢ်တၢ်လၢမၤယံမၤ လၢကိုးတင်အိမ်ဖွဲ့တဘျီအံၤ ဒီးဟ့ၣ်ဆူၣ်ထီၣ်ကိုးဖိကိုးလံၤတဖဉ် အသးန့ၣ်လီၤ. အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး လံာ်လိာ်ဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲၤကျိၤအတၢ်ဒုး န့ၣ်ဒး ဒီးခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲၤကျိၤ တၢ်ဒုး န့ၣ်ဒးတဖဉ်လီၤ. ဖဲမုၢ်အိၣ်ဘူးနံၤကတီၢ် အိၣ်ဒီးပုၤစ့ၢ်ကုၤန့ၣ်ကုၤတၢ်အ သီ(၁၂)ဂၤလၢ ဒီးစ့ၢ်ဒီးဘျာၣ်ဘဉ်အသး, တၢ်အိၣ်ဘူၣ်သ့ၣ်နီၣ်, တၢ်မၤလၢ ကဝီၤကုၤန့ၣ်ရၣ်မၤတုၤတၢ်-သရၣ်မုၢ်ဒွလုၣ် ဒီးပုၤဟံးဆဲးလီၤတၢ်တၢ် ဖိၣ် စၢၤလၢပုၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ကိုးအိၣ်ဒီးတၢ်တိၣ်လၢ ကသုၣ် ထီၣ်ဘျီထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ် သၢကထာတဖျၢၣ်(ကလီၤလၢ အကလီၢ် တက ထီၣ်သၢကယၢၤဘး)တဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ.

## ကိုးမုၢ်တြီၤကိုးတင်အိမ်ဖွဲ့(၈၂)ဘွဲ့တဘျီ



ကိုးမုၢ်တြီၤန့ၣ်ကတၢ်တၢ်အိမ်ဖွဲ့(၈၂)ဘွဲ့တဘျီ ဘဉ်တင်မၤအိမ် ဖဲလါမၤရူး(၂၂-၂၆), ၂၀၁၇န့ၣ်, ဖဲဘုလိၣ်ကဝီၤ, တၢ်ဂီၢ်ကိုးတင်အိမ်ဖွဲ့ န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိၣ်ထုမုၢ်ဝဲ- “လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ထုကဖဉ်တဘျီယုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဖျါထီၣ်တၢ်မၤလိလံာ်စီဆုံခိၣ်ဖျါတၢ်ကွဲးအိၣ်ဝဲ(၆)ဂၤဒီး တၢ်ဒီးဟံးစု သရၣ်န့ၣ်သါ(အိၣ်မုၢ်ဟံးတၢ်အိမ်ဖွဲ့, မုၢ်ထီၣ်ကလံၤစိး) ဒီးတၢ်တုၤလိာ်တၢ် အိမ်ဖွဲ့အသီတဖဉ်လၢအမုၢ် ကျိၣ်ဘိထုၣ်တၢ်အိမ်ဖွဲ့, ပုၤလိာ်ကဝီၤစ့ၢ်ကိး န့ၣ်လီၤ. ဖိလံၤသ့ၣ်စၢ်သးဘိၣ်လၢဒီးဘျာၣ်ထံၣ်အိၣ်ဝဲ(၂၈)ဂၤန့ၣ်လီၤ. လၢပုၤက ညီဘျာၣ်ထံၣ်ခဝုရၣ်ခၢၣ်စး သရၣ်ယွၤဆိၣ်ဂုၤမုၢ်(ဟိၣ်ခွါဝဲၤကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်) ဒီး သရၣ်ကိၣ်စ့ၢ်(ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲၤကျိၤ ပုၤ န့ၣ်တၢ်သ့သဲၤ)လဲၤဒီးရလိာ်မုၢ်လိာ် ဘါသကိးယွၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟံးဆဲးလီၤ အမံၤခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၄၈၇)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

## ကိုးမိၣ်တနံၣ်တဘျီကမျာ်တင်အိမ်ဖွဲ့



ကိုးမိၣ်တနံၣ်တဘျီကိုးတင်အိမ်ဖွဲ့ဘဉ်တင်မၤအိမ်ဖွဲ့ နကါမိၣ် တၢ်အိမ်ဖွဲ့, ဝီတီကဝီၤဖဲ လါမုၢ်(၂၃-၂၆), ၂၀၁၇န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိၣ် ထုမုၢ်ဝဲ- “လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ထုကဖဉ်တဘျီယုၤန့ၣ်လီၤ. အိၣ်စ့ၢ် ကိးဒီး ပုၤဒီးဘျာၣ်ထံ(၄)ဂၤဒီး ပုၤဖျါထီၣ်လံာ်စီဆုံကိၣ်(၅)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤကညီ ဘျာၣ်ထံၣ်ခဝုရၣ်ခၢၣ်စး သရၣ်ကိၣ်စ့ၢ်(ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီးတၢ်ဂုၤ ထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲၤကျိၤ ပုၤန့ၣ်တၢ်သ့သဲၤ)လဲၤဒီးရလိာ်မုၢ်လိာ်ဘဉ်သကိး ဘါသကိး ယွၤလၢတၢ်အိမ်ဖွဲ့တဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ. ကမျာ်ခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၈၀) ဂၤန့ၣ်လီၤ.

## ကိုးချၢၣ်လွံၢ်ထုၣ်တနံၣ်တဘျီ(၉၃)ဘွဲ့တဘျီ



ကိုးချၢၣ်လွံၢ်ထုၣ်တနံၣ်တဘျီတၢ်အိမ်ဖွဲ့ဖးဒိင်(၉၃)ဘွဲ့တဘျီ ဘဉ်တင်မၤအိမ်ဖွဲ့လဲၤလၢတၢ်ထုကဖဉ်တဘျီယုၤန့ၣ်လီၤ. ကရူၢ်(၂) ဒီး တၢ်တိၣ်ထုမုၢ်ဝဲ- “လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ထု ကဖဉ်တဘျီယုၤန့ၣ်လီၤ. ကိုးတင်အိမ်ဖွဲ့တဘျီအံၤ အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးမုးလွံၢ်မုး လၢအမုၢ်(၁)တၢ်အိမ်ဖွဲ့ပုၤထီၣ်ဝဲၤကျိၤန့ၣ်ယုၤဘလံၤ(၂)တၢ်ဟံးစီဆုံဘျီရဲဖိၣ် (၃)တၢ်ဟံးထီၣ်သရၣ်စၢၤတဖဉ်(၄)တၢ်ဘျာၣ်ထံၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိုးတၢ်တိၣ်ထု မုၢ်ဝဲ- “လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ထုကဖဉ်တဘျီယုၤန့ၣ်လီၤ. ခိၣ်နီၢ် အသီဘဉ်တၢ်ဃုထာထီၣ်လၢ ၂၀၁၇- ၂၀၁၉တၢ်မၤအဝီအီၤ-သရၣ်အံၣ်ဝါ (ကိုးန့ၣ်ရၣ်သ့သဲၤ), သရၣ်ဘူၣ်ဂုၤ(ကိုးသရၣ်သမဲဝဲၤကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်), သရၣ်ကညီထု(ဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ်)တဖဉ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်ဒီးဖိသ့ၣ်, သးစၢ်, ဟိမုၢ်ကရၢ, သရၣ်သမဲဝဲၤကျိၤတဖဉ် အတၢ်ပြၢအကလုာ်ကလုာ် န့ၣ်လီၤ. ခၢၣ်စးလၢပုၤကညီဘျာၣ်ထံၣ်ခဝုရၣ်မုၢ်ဝဲ-သရၣ်အဲးဒတၢ်(တၢ်သးရု ကစီၣ်ဒီးမံးရၣ်ဝဲၤကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်သ့သဲၤ)ဒီးသရၣ်မုၢ်မုးမုးသ့(ဟိမုၢ်ဝဲၤကျိၤ ပုၤန့ၣ်တၢ်)န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟံးဆဲးလီၤမံၤခဲလၢအိၣ်ဝဲ(၁၄၂၆)ဂၤန့ၣ်လီၤ.



## ကိုးကွေးအုတ်အိတ်အိတ်ဖိုင်(၉)ဘျီတဘျီ



ကိုးကွေးအုတ်အိတ်အိတ်ဖိုင်သက်တော်အိတ်ဖိုင်, ကမ္ဘာတိုက်အိတ်ဖိုင်ဖေးဒိတ်ပုၤထီၣ်(၉)ဘျီတဘျီလီၤဘၣ်ဖဲ ပိယုတ်အိတ်ဖိုင်, စာၤယၢ်ကဝီၤ, ကိုးကွေးအုတ်စးထီၣ်ဖဲလၢမၤရး(၇)သီတုၤ(၁၀)သီဟံၤ, ၂၀၁၇နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိတ်ဖိုင်ဖေးဒိတ်တဘျီအံၤအတၢ်တိတ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ထုကဖၣ်တဘျီယုၢ်ဃီ” (၁သး ၅:၁၇, မၤတၢ် ၁:၁၂-၁၄,စံး ၅၅:၁၆-၁၇, မးသဲ ၂၆:၄၁)န့ၣ်လီၤ. ကိုးကွေးအုတ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤအိတ်ဖိုင်ကိးဒီးခရံၣ်ဖိတ်ကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့ဝဲကျိၤ ကျဲန့ၣ်ယၢ်ဖဲသ့အတၢ်သးဝံၣ်သ့တြီၤ, ကျဲၤစးကရၢတၢ်ထုသ့တြီၤဖျၢၣ်ထုန့ၣ်လီၤ. လီၤဆိဒ်တၢ်ပုၤလၢအဖျိထီၣ်လံာ်စိဆုၣ်ခိဖျိတၢ်ကွေးအိတ်ဖိုင်(၃)ဂၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိတ်ဖိုင်ဖေးဒိတ်တဘျီအံၤ ပုၤဟဲဆဲးလီၤမံၤခဲလၢအိတ်ဖိုင်(၄၇၈)ဂၤလီၤ. ကညီဘျီထံၣ်ခဝုၣ်ရၢၣ်ခၢၣ်စးဘၣ်တၢ်ဆုၣ်လီၤ-သရၣ်ဒိတ်ကွၢ်လၢယံၤသးတီ(သရၣ်သမၢဝဲကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်)ဒီးသရၣ်မုၢ်န့ၣ်ထီၣ်(လံာ်လၢဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်)န့ၣ်လီၤ. နံၣ်လၢကဟဲ(၂၀၁၈)နံၣ်ကိုးကွေးအိတ်ဖိုင်ကလီၤဘၣ်ဖဲ ဘၢသနံၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်, ကးလံာ်တြီၤကဝီၤန့ၣ်လီၤ.

## ကိုးမုၢ်မုၢ်ကိုးကွေးအိတ်ဖိုင်(၄၉)ဘျီတဘျီ



ကိုးမုၢ်မုၢ်ကညီဘျီထံၣ်ခရံၣ်ဖိတ်ကမ္ဘာတိုက်အိတ်ဖိုင်ဖေးဒိတ်(၄၉)ဘျီတဘျီဘၣ်တၢ်မၤဝံၣ်အံၤဂုၤဂုၤဘၣ်ဘၣ်ဖဲ တၢ်လုၢ်ဖေးဒိတ်ခရံၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်, ကဝီၤ(၅)စးထီၣ်ဖဲလၢမၤရး ၉-၁၂, ၂၀၁၇နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိတ်ထူမ့ၢ်ဝဲ- “မူလၢတၢ်န့ၣ်ဒီးမၤအတၢ်တက့ၢ်” ယၢ်ကဝီၤ ၂:၁၄န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤအိတ်ဖိုင်ဒီး တၢ်သ့တြီၤတဖၣ်လၢအမ့ၢ်ဝဲဖျၢၣ်ပီၤ, ဃံာ်လွံၢ်, ကရၢၢ်တၢ်သးဝံၣ်, ချါယၢ်ဒီး တၢ်ဆဲးတၢ်လၢပြာတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆဲးလီၤမံၤလၢတၢ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤ သရၣ်ဒိတ်(၂၉)ဂၤ, သရၣ်, သရၣ်မုၢ် (၁၀၁)ဂၤ, ခၢၣ်စး(၆၈)ဂၤဒီးကမ္ဘာ(၆၅၇)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ကိုးလံာ်လၢဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲကျိၤ မၤလၢကဝီၤပိယုတ်မုၢ်လုၢ်ကၢၣ်သး အမၤန့ၢ်ခိၣ်ဖေးတၢ်လၢ တၢ်ကတိၤသီတၢ်ကတိၤလီၤဘၢတၢ်ဒီးစးလၢ ခဝုၣ်ရၢၣ်လံာ်လၢဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲကျိၤ မၤဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤ ခဝုၣ်ရၢၣ်ခၢၣ်စး -သရၣ်ဒိတ်မူဖျၢၣ်ထု (တၢ်ဘၣ်ထွဲတုၤအိတ်ဖိုင်သးဝဲကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်), သရၣ်မုၢ်မူမုၢ်ဝဲ(ယုၢ်ဂီၢ်ပိညါဝဲကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်သ့ဝဲ), ကိုးပသံၣ်မုၢ်မုၢ်အခၢၣ်စး- သရၣ်ဒိတ်မူလၢဂီၢ်ဒီးအသကိးတဖၣ်, ဒီးကိုးပိကတးအခၢၣ်စး သရၣ်အိတ်မုၢ်ဒီးအသကိးတဖၣ်လဲၤတုၤအိတ်ဘၣ်ထွဲရုၣ်လံာ်မုၢ်လံာ်သး ဒီးဘၢသကိးတၢ်လၢတၢ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ.

## ကိုးပိကတးကိုးကွေးအိတ်ဖိုင်(၁၅၈)ဘျီတဘျီ

ကိုးပိကတးအိတ်ဖိုင်ကမ္ဘာတိုက်အိတ်ဖိုင်(၁၅၈)ဘျီတဘျီဖဲပိကတးဝုၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်, စးထီၣ်ဖဲ လၢမၤရး၇သီ တုၤ ၁၁သီ, ၂၀၁၇နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိတ်ထူမ့ၢ်ဝဲ- “လဲၤဆူညါ” ၂မံၤ၁၄:၁၅န့ၣ်လီၤ. ခဝုၣ်ရၢၣ်ခၢၣ်စး လၢလဲၤ



တၢ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤမ့ၢ်ဝဲ- သရၣ်ဒိတ်ခဲလၢ(ဝဲကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ်ပုၤဟံၤလီၤဆုၣ်နီၤ)ဒီး သရၣ်စၢ်ဟ့ၣ်ဂုၤ(သရၣ်သမၢဝဲကျိၤ ပုၤန့ၣ်တၢ်သ့ဝဲ)န့ၣ်လီၤ. ကမ္ဘာတိုက်အိတ်ဖိုင်တဖၣ်ခဲလၢအိတ်ဖိုင်(၃၄၅)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

## ကိုးတက့ၢ်ကညီဘျီထံၣ်ခရံၣ်ဖိတ်လီၤကိုးပုၤတၢ်အိတ်ဖိုင်(၁၆၄)ဘျီတဘျီ



ကိုးတက့ၢ်ကညီဘျီထံၣ်ခရံၣ်ဖိတ်လီၤကိုးပုၤတၢ်အိတ်ဖိုင်သကိးတၢ်အိတ်ဖိုင်တနံၣ်တဘျီသ့ကီၤလီၤပုၤတၢ်အိတ်ဖိုင်ဖေးဒိတ်(၁၆၄)ဘျီတဘျီ ဘၣ်တၢ်မၤအိတ်ဖိုင် ဝုၣ်စးကညီဘျီထံၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်, မုၢ်မုၢ်ဖျၢၣ်ပုၤတၢ်ရုၣ်လံာ်မုၢ်လံာ်ကဝီၤ, ဖဲလၢမၤရး(၂၁-၂၆), ၂၀၁၇နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိတ်ထူမ့ၢ်ဝဲ- “လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ထုကဖၣ်တထံၣ်ဃီ” န့ၣ်လီၤ. အိတ်ဖိုင်ကိးဒီးတၢ်တုၤလီၤတၢ်အိတ်ဖိုင်အသီ(၄)ဖိုင်လၢအမ့ၢ်-(၁)ကိးတိတ်လုကညီဘျီထံၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်(မုၢ်မုၢ်ဖျၢၣ်ပုၤကဝီၤ), (၂)ကျဲၤပိးကညီဘျီထံၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်(မုၢ်မုၢ်ဖျၢၣ်ပုၤကဝီၤ), (၃)တိတ်ကလုကညီဘျီထံၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်(ပကိကလံၤစးကဝီၤ), (၄)ရိမုၢ်ပၤကညီဘျီထံၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်(မိၣ်ဘံၣ်တၢ်သးခကစီၣ်ကဝီၤ)န့ၣ်လီၤ. ပုၤကညီဘျီထံၣ်ခဝုၣ်ရၢၣ်ခၢၣ်စး သရၣ်ဒီးကထၢၣ်ယံၤအုလး ဒီးသရၣ်မုၢ်ဒိတ်တုၣ်မုၢ်ဖျၢၣ်တဖၣ် လဲၤဒီးရုၣ်လံာ်မုၢ်လံာ်ဘၢသကိးယုၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟဲဆဲးလီၤအမံၤခဲလၢအိတ်ဖိုင်(၁၄၆၁)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

## ကိုးတီအုပကူကိုးကွေးအိတ်ဖိုင်(၁၆၁)ဘျီတဘျီ



ကိုးတီအုပကူတၢ်အိတ်ဖိုင်ဖေးဒိတ်(၁၆၁)ဘျီတဘျီ ဘၣ်တၢ်သးကျဲၤမၤအိတ်ဖိုင် ဖဲ ကိုးသ့ဒကညီဘျီထံၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်, ကစၢ်ပုၤကဝီၤစးထီၣ် ဖဲလၢမၤရး(၃၀)သီတုၤ လၢအုဖျၢၣ်(၂)သီ, ၂၀၁၇နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိတ်ထူမ့ၢ်ဝဲ- “လၢပုၤလၢသးစိဆုၣ်ဒီးမၤဒ်အစးဘၣ်သ့အသး” န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိတ်ဖိုင်အသီပဲအိတ်ဖိုင်(၄)ဖိုင်ဘၣ်တၢ်တုၤလီၤအိတ်ဖိုင်ဒီးပုၤဖျိထီၣ်တၢ်မၤလီၤလံာ်စိဆုၣ်ခိဖျိ တၢ်ကွေးအိတ်ဖိုင်(၁၁)ဂၤန့ၣ်လီၤ. အိတ်ဖိုင်ကိးဒီးတၢ်မၤလၢကဝီၤပုၤဖျိထီၣ် အတီၤတဆဲးအိတ်ဖိုင်ဒီး တၢ်လၢကဝီၤ(၂၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ. အိတ်ဖိုင်ဒီးတၢ်ပြာဃံာ်လွံၢ်, ချါယၢ်, ဖျၢၣ်ပုၤတၢ်ပြာတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အိတ်ဖိုင်ဒီးတၢ်မၤလၢကဝီၤက့ၢ် ကိုးနံၣ်ရဲၣ်မၤတုၤတၢ်-သရၣ်ဒိတ်ပိလုးထုဒီး ကိုးကျဲးစၢ်ကရၢပုၤန့ၣ်တၢ်မၤတုၤတၢ်-သရၣ်စိလမၤလးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ခဝုၣ်ရၢၣ်ဝဲလီၤခၢၣ်စးလဲၤတုၤအိတ်(၄)ဂၤဒီး တၢ်ဆဲးလီၤမံၤနီၣ်ဂံၢ်အိတ်ဖိုင်(၁၈၄၃)ဂၤန့ၣ်လီၤ.



**ကိုဗ်အုပ်စုခွဲကညီဘူထံခရိုင်တော်အိတ်ဖိုင်(၁၆၇)ဘျီတဘျီ**



ကိုဗ်အုပ်စုခွဲကညီဘူထံခရိုင်တော်အိတ်ဖိုင်သကိးတော်အိတ်ဖိုင်၊ ကမျာ်တော်အိတ်ဖိုင်ဖးဒိတ်ပဲာ်ထီၣ်(၁၆၇)ဘျီတဘျီ စးထီၣ်လါမါရူး ၁၅သီဟါတုာ် ၁၉သီဟါဖဲဖျာ်အိတ်ကဝီ၊ ကိးဒီးခိတ်တော်အိတ်ဖိုင်န့ၣ်လီၤ တော်တိတ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “လၢထီၣ်ပဲာ်ထီၣ်လၢတၢ်ထုကဖျာ်တဘျီယုာ်ဃီ” န့ၣ်လီၤ ပုၤဖျီထီၣ်တၢ်မၤလိလံာ်စီဆုံခီဖျီတၢ်ကွဲး(၇)ဝီလၢအိတ်(၁၄)ဂၢန့ၣ်လီၤ သရၣ်သမါကရၢန့ၣ်ရဲၣ်အသိ သရၣ်လွဲကဝီဒီး ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂၤမၤစၢဒီး တၢ်ဂၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲကျါ ပုၤန့ၣ်တၢ်သိသရၣ်မုၢ်အိတ်ဝဲဖဲ တဖျာ်ဘၣ်တၢ် ဟံဂၢ်ဟံကျၢအိတ်ဖဲ ကိတ်တော်အိတ်ဖိုင်အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ ကိတ်တော်အိတ်ဖိုင် တဘျီအံၤ ပုၤဟဲဆဲးလီၤမံၤခဲလၢအိတ်ဖဲ(၁၄၅)ဂၢန့ၣ်လီၤ ခဝုရၢၣ်ခၢၣ်စး- သရၣ်သိတုာ်(ဝဲဒါဒီးခိတ်)ဒီး သရၣ်မုၢ်ကျဲးဖိ(ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂၤမၤစၢဒီးတၢ် ဂၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲကျါပုၤန့ၣ်တၢ်)လဲၤတုၤအိတ်ဘၣ်ထွဲလိာ်သကိး ဒီးဘါ သကိးဘၣ်တၢ်ဖဲ ကိတ်တော်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ

**ကိုဗ်ပကိတ်ကူၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်(၁၆၆)ဘျီတဘျီ**



ကိုဗ်ပကိတ်ကူၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်(၁၆၆)ဘျီတဘျီဘၣ်တၢ်မၤအိတ်ဖိုင် နီၣ်ဘိတ်ခရံၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်၊ စးထီၣ်ဖဲလါမါရူး(၂၃-၂၆)၊ ၂၀၁၇န့ၣ်န့ၣ်လီၤ တော်တိတ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “လၢထီၣ်ပဲာ်ထီၣ်လၢ တၢ်ထုကဖျာ်တဘျီယုာ်ဃီ” န့ၣ်လီၤ အိတ်ဖိုင်ကိးဒီး ဖိာ်ခွါ၊ ဖိာ်မုၢ်ဝဲကျါတၢ်ပြာ်တဖျာ်ဒီး တၢ်ရူးပြာ်လံာ်စီဆုံဒီး တၢ်သးဝံၣ်တၢ်ပြာ်သ့ၣ်တဖျာ်န့ၣ်လီၤ ခဝုရၢၣ်ခၢၣ်စးဘၣ်တၢ်ဆုၤလီၤ-သ ရၣ်ဒိတ်ကွၢ်လၢယံၤသးတီ(သရၣ်သမါဝဲကျါပုၤန့ၣ်တၢ်)၊ ဒီးသရၣ် မုၢ်ထူခုၣ်ကလုာ်ဖိ(တၢ်ကဟုကယာ်ဒီးတၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ဝဲကျါပုၤန့ၣ် တၢ်)တဖျာ်န့ၣ်လီၤ

**ကိုဗ်ထးခိတ်တၢ်အိတ်ဖိုင်(၇၄)ဘျီတဘျီ**



ကိုဗ်ထးခိတ်တၢ်အိတ်ဖိုင်(၇၄)ဘျီတဘျီဘၣ်တၢ်တူၢ် လိာ်အိတ်ဖိုင် ကသုၣ်ကညီဘူထံတၢ်အိတ်ဖိုင်ဖဲ(၂၉.၃.၂၀၁၇တုာ် ၂၄. ၂၀၁၇)ဟါန့ၣ်လီၤ တော်တိတ်ထူမ့ၢ်ဝဲ- “မုၢ်မၤနၢတၢ်ဒီးခရံၣ်” န့ၣ်လီၤ တၢ် အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤအိတ်ဖိုင် ဒီး သးပုၤ၊ သးစၢ၊ ဖဲသ့ၣ်(တၢ်ရူးပြာ်လံာ်စီဆုံ၊ တၢ်သး ဝံၣ်ပြာ်ဃာ်လွံၣ်၊ ခွါယၢၣ်၊ စီလိာ်)ဒီး တၢ်ကွဲးပြာ်ထီၣ်သ့ၣ်တဖျာ်န့ၣ်လီၤ ပုၤဟဲ ဆဲးလီၤမံၤခဲလၢအိတ်ဖဲ(၄၀၃)ဂၢဒီး ပုၤကညီဘူထံခဝုရၢၣ်ခၢၣ်စး-သရၣ်သိ တုာ်(ဝဲဒါဒီးခိတ်)လဲၤဒီးရူလိာ်တုၤအိတ် လၢတၢ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ

**ကိုဗ်ဒဲးဘျးကိုဗ်တၢ်အိတ်ဖိုင်(၁၆၀)ဘျီတဘျီ**



ကိုဗ်ဒဲးဘျးကညီဘူထံခရိုင်တော်အိတ်ဖိုင်သကိးတၢ်အိတ်ဖိုင် မၤဝဲာ် ဘၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်ဖးဒိတ်(၁၆၀)ဘျီတဘျီဖဲ ပစိတ်အူးတၢ်အိတ်ဖိုင်(၂၉-၃၀. ၃. ၂၀၁၇)န့ၣ်လီၤ တော်တိတ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “လၢထီၣ်ပဲာ်ထီၣ်လၢတၢ်ထုကဖျာ် တဘျီ ယုာ်ဃီ” န့ၣ်လီၤ လၢတၢ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤ အိတ်ဒီးတၢ်သတြီၤဖျာ်ပုၤ၊ တၢ် သးဝံၣ်ဃာ်လွံၣ်၊ တၢ်သးဝံၣ်ဃာ်ဃးဒီးတၢ်သးဝံၣ်ခွါယၢၣ်တဖျာ်န့ၣ်လီၤ တၢ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤ တၢ်တူၢ်လိာ်တၢ်အိတ်ဖိုင်အသိခဲဖုလၢအမုၢ်- နီၣ်တီၢ် တၢ်အိတ်ဖိုင်ဒီး ရူၣ်ပျဲၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်န့ၣ်လီၤ တၢ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤ အိတ်ဒီးတၢ် ဟ့ၣ်လီၤလံာ်အုၣ်သးဆူ ပုၤဖျီထီၣ်လံာ်စီဆုံခီဖျီတၢ်ကွဲး(၅)ဂၢဒီး ပုၤဟဲဆဲး လီၤမံၤခဲလၢအိတ်ဖဲ(၂၈၁)ဂၢန့ၣ်လီၤ လၢခဝုရၢၣ်ခၢၣ်စး သရၣ်ဒိတ်ယုၤဒုးမူ (ခဝုရၢၣ်န့ၣ်ရဲၣ်သးယဲာ်)ဒီး သရၣ်တနၢ်ထူ(ထုးထီၣ်ရၢလီၤလံာ်လိာ်ဝဲကျါ ပုၤန့ၣ်တၢ်သးယဲာ်) လဲၤဒီးရူလိာ်တုၤအိတ်ဝဲလၢတၢ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ (၂၀၁၈)န့ၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်ကဘၣ်ဖဲ ကထီၣ်န့ၣ်ခရံၣ်တၢ်အိတ်ဖိုင်န့ၣ်လီၤ

**ကိုဗ်ပသံၣ်မုၢ်မုၢ်တၢ်အိတ်ဖိုင်(၁၆၈)ဘျီတဘျီ**



ကိုဗ်ပသံၣ်မုၢ်မုၢ်တၢ်အိတ်ဖိုင်(၁၆၈)ဘျီတဘျီဘၣ်တၢ်မၤ အိတ်ဖိုင် ဖဲစခါကွဲးမုၢ်မုၢ်ကဝီ ဖဲလါမါရူး(၁၆-၁၉)၊ ၂၀၁၇န့ၣ်န့ၣ်လီၤ တော်တိတ်ထူ မ့ၢ်ဝဲ “ယတဟသုဘၣ်၊ ယဖဲခွါတဟသုဘၣ်၊ ယုၤကဟသုလီၤ” စံၣ်ညိာ် ၈ န့ၣ်န့ၣ်လီၤ အိတ်ဒီးတၢ်မၤလၢကဝီ ကိတ်န့ၣ်ရဲၣ် Rev.Dr.အာဘၢၣ်ဖီဝုၣ်ဒီး တၢ်ဃုထာထီၣ်ခိတ်န့ၣ်အသိတဖျာ်လၢအမုၢ်-သရၣ်ဒိတ်မူလၢဂၤ (ကိတ်န့ၣ် ရဲၣ်)၊ သရၣ်ဒိတ်လုမီ(န့ၣ်ရဲၣ်သးယဲာ်)၊ သရၣ်ဆၣ်တူၢ်ဂီၤ(စဲးကျိးတးပုၤန့ၣ် တၢ်)၊ သရၣ်ဒါဝဲတီ(သရၣ်သမါဝဲကျါပုၤန့ၣ်တၢ်)၊ သရၣ်ကိတ်စၢဖိတ်(ဝဲ ကျါလၢသးစၢတၢ်မၤဂီၤပုၤန့ၣ်တၢ်)တဖျာ်န့ၣ်လီၤ တန့ၣ်အံၤဒီးန့ၣ်က့ၤသး သမူ(၂၅၉)ဖျာ်လၢတၢ်သးခုကစီၣ်အပျီလၢ အမုၢ်(၁)န့ၣ်ကယၢ(၂၁) တၢ် သးခုကစီၣ်အပျီ(၃၇)ဂၢ(၂) ထံလီၤကိတ်ပုၤ(၁၇)ဂၢ (၃)ကိတ်တံာ်ဘျးစဲ (၉၄)ဂၢဒီး(၄)ပၤထံး(၁၁၁)ဂၢန့ၣ်လီၤ ပုၤဟဲဆဲးလီၤမံၤခဲလၢအိတ်ဖဲ (၃၀၁၉)ဂၢန့ၣ်လီၤ ပုၤကညီဘူထံခဝုရၢၣ်ခၢၣ်စး-သရၣ်ဒိတ်ဒီးကထာၣ် စဲမစၢၣ်(န့ၣ်ရဲၣ်)ဒီး သရၣ်မုၢ်မုၢ်ဖိ(ပုၤန့ၣ်တၢ်ဒိတ်)တဖျာ်လဲၤဒီး ရူလိာ်တုၤ အိတ်ဘါသကိးယုၤန့ၣ်လီၤ

**ကိုဗ်ကယါဖူကိုဗ်တၢ်အိတ်ဖိုင်(၃၃)ဘျီတဘျီ**

ကိုဗ်ကယါဖူဘူထံခရိုင်တော်အိတ်ဖိုင်သကိးတၢ်အိတ်ဖိုင်ဖးဒိတ်(၃၃) ဘျီတဘျီဘၣ်တၢ်မၤအိတ်ဖိုင် သးစူးလဲတၢ်အိတ်ဖိုင် ဖဲ(၂၈-၃၀.၃. ၂၀၁၇)န့ၣ် န့ၣ်လီၤ တော်တိတ်ထူမ့ၢ်ဝဲ- “ဟံးဃာ်ယုၤအကလုာ်ကထါလၢသုတၢ်ထုၣ်ဖျး အဂီၢ်” န့ၣ်လီၤ အိတ်ဒီးတၢ်ပြာ်ဖျာ်ပုၤ၊ တၢ်သးဝံၣ်ဃာ်လွံၣ်၊ တၢ်အံၤအူထါ၊ တၢ်ဆဲးတၢ်လၢတၢ်ဒုးန့ၣ်တဖျာ်ဒီး ဖိသ့ၣ်တၢ်သးဝံၣ်ပြာ်တဖျာ်န့ၣ်လီၤ က မျာ်တၢ်အိတ်ဖိုင်တဘျီအံၤ ပုၤဟဲခဲလၢအိတ်ဖဲ(၉၉၉)ဂၢ၊ တမံၤ(၈)ဂၢဒီးသ ရၣ်ဟံစု(၁၄)ဂၢန့ၣ်လီၤ ပုၤကညီဘူထံခဝုရၢၣ်ခၢၣ်စး သရၣ်ဒိတ်ဒီးက ထာၣ်စဲမစၢၣ်(န့ၣ်ရဲၣ်)ဒီး သရၣ်ဒိတ်ဒီးကထာၣ်မိစဲးသ့(တၢ်ကတံာ်ကတီၢ် ဒုးဒိတ်ထီၣ်ထံထီၣ်ခိတ်န့ၣ်ဝဲကျါပုၤန့ၣ်တၢ်)တဖျာ်လဲၤဒီးရူလိာ်တုၤအိတ် ဘါ သကိးယုၤန့ၣ်လီၤ